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  30. juli 2019 

 

I henhold til § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut anmoder jeg Naalakkersuisut om at besvare 

følgende spørgsmål:  

  

Spørgsmål:  

 

1. Naalakkersuisut oplyste i august 2018, at der på daværende tidspunkt var 2 jagtbetjente i 

Upernavik, 2 i Ilulissat, 1 i Sisimiut, 1 i Maniiitsoq, 2 i Nuuk og 1 i Ittoqortoormiit.  Er der siden 

sket ændringer i antal eller placering? 

 

2. Naalakkersuisut oplyste i maj 2016, at der på daværende tidspunkt foruden jagtbetjente var i 

alt 3 jagtbetjentassistenter.  Hvor mange jagtbetjentassistenter er i dag ansat, og hvor er de 

placeret? 

 

3. Naalakkersuisut har i § 37-besvarelser i perioden fra august 2018 og marts 2019 oplyst, at 

Naalakkersuisut i forbindelse med GFLK’s implementering af en ny kontrol-struktur, som blev 

besluttet i 2014, vil vurdere behovet for jagtbetjente. I en § 37-besvarelse dateret 20. maj 

oplyser Naalakkersuisut imidlertid, at Naalakkersuisut finder, at behovet for jagtbetjente 

langs kysten er tilstrækkeligt dækket af det nuværende antal. Jeg tolker dette således, at 

projektet og afdækningen af behovet for jagtbetjente nu er tilendebragt. Kan dette 

bekræftes? 

 

4. Har Naalakkersuisut inddraget lokalbefolkningerne og de lokale fangerforeninger i 

afdækningen af behovet for jagtbetjente? 

 

5. Det fremgår af bl.a. en § 37-besvarelse fra februar 2017, at den kontrolstruktur, som blev 

besluttet i 2014 og siden har været under implementering, bygger på en risikobaseret tilgang, 

hvor kontrollen koncentreres om de områder, hvor der er størst risiko for overtrædelser, og 

hvor overtrædelser har den største skadevirkning. Hvilken vægt tillægger man i den 

forbindelse det forhold, at et område rummer fangstdyr, som ikke har været genstand for 

tællinger i en så lang periode, at kvoterne er blevet reduceret af hensyn til 

forsigtighedsprincippet? 
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6. Vurderer Naalakkersuisut, at det er muligt at føre en tilstrækkeligt effektiv kontrol med 

overholdelsen af fangstlovgivningen i Tasiilaq-området for en jagtbetjent med base i 

Ittoqortoormiit? 

 

7. Hvor hyppigt har jagtbetjenten i Ittoqortoormiit igennem de seneste 2 år gennemført kontrol 

i Tasiilaq-området? 

 

8. Hvor hyppigt har jagtbetjente med base andre steder end i Ittoqortoormiit, igennem de 

seneste 2 år gennemført kontrol i Tasiilaq-området? 

 

9. Hvad vil de årlige meromkostninger (fraregnet eventuelle udgifter til anskaffelse og drift af 

fartøj) være ved ansættelse af yderligere 1 jagtbetjent, med base i Tasiilaq? 

 

10. Naalakkersuisut oplyste i august 2018, at GFLK råder over i alt 9 fartøjer: 4 knap 20 år gamle 

Viksund Speed Shark, 1 stk. 35 fods Awi Boat, 1 stk. 23 fods EuroFisher, samt 3 stk. 19 fods 

Nuumit joller. Er der sket ændringer siden? 

 

11. Hvilket fartøj benyttes af jagtbetjenten i Ittoqortoormiit, og har dette fartøj en aktionsradius 

som er tilstrækkelig til at muliggøre gennemførelse af kontrol i Tasiilaq-området? 

 

12. Hvad vurderer Naalakkeruisut, at et fartøj, som er egnet til anvendelse for en jagtbetjent i 

Tasiilaq-området, vil koste i henholdsvis anskaffelse og årlig drift? 

 

 (Medlem af Inatsisartut Laura Táunâjik, Siumut)  

  

Begrundelse:  

Spørgsmålene stilles som led i overvejelser vedr. fremsættelse af et beslutningsforslag. 

 


